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Interpelácie 

poslancov MsZ vznesené na 14. zasadnutí MsZ dňa 13. decembra 2016 

______________________________________________________________ 

Ing. Mgr. Pavol Katreniak 

1.  Na erbe mesta uloţenom v zemi pred vchodom do Radnice dlhodobo chýbajú kamene. 

Usúdil som tak v jeseni podľa rastlín, ktoré sa uchytili na chýbajúcich miestach. Ošumelý 

mestský znak je nedobrou vizitkou Banskej Bystrice či uţ voči jej obyvateľom alebo voči 

turistom. Pohľad na zem pred Radnicou kazí dojem, ak človek vstupuje dovnútra na 

slávnostné podujatie, ktorých je v nej počas roka našťastie nemálo. Obraciam sa so ţiadosťou 

o zreparovanie erbu a o jeho pravidelnú údrţbu.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Erb mesta na Námestí SNP pred vstupom do radnice bol čiastočne opravený v mesiaci 

október 2016. Vyžaduje si však rekonštrukciu vrátane dodávky nového materiálu – 

dlažobných kociek vyrábaných na zákazku. Správca miestnych komunikácií naplánuje 

rekonštrukciu erbu na rok 2017.  

2.  Ţiadam o úpravu reţimu pouličného svietenia počas krátkych dní. V týchto dňoch sa v 

starom meste zháša pouličné svetlo ráno 7:00 h. Dnes (13. 12.) vyšlo slnko o 7:20 h. Od 7:00 

h do jeho východu bola vonku tma a ľudia idúci do práce mali problémy. Domnievam sa, ţe v 

mesiacoch december – január je potrebné ranný čas vypínania svetiel posunúť na  7:15 h.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

V starom meste je 10 rozvádzačov verejného osvetlenia (RVO). Funkčnosť verejného 

osvetlenia a čas zapnutia/vypnutia bola preverená a v RVO, ktoré je ovládané 

astrohodinami, bol čas zapnutia/vypnutia upravený. Ostatné RVO sú ovládané 

impulzom po distribučnej sieti od SSE-D bez možnosti ovplyvnenia času 

zapnutia/vypnutia. Vo všeobecnosti je možné konštatovať, že čas zapnutia/vypnutia VO 

sa neodvodzuje od východu, resp. západu slnka, v takom prípade by verejné osvetlenie 

svietilo ešte, resp. už za denného svetla, čo predstavuje minimálne o 2 hodiny svietenia 

naviac. Pri verejnom osvetlení sa berie do úvahy čas súmraku a čas brieždenia (tzv. 

svit).  

3.   Urgujem opravu pouličnej lampy na Kukučínovej ulici. Je to v poradí 2. svietidlo smerom 

od Skuteckého ulice k Hornej ulici na pravej strane (zboku Všeobecnej zdravotnej poisťovne).  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Sfunkčnenie svietidla na Kukučínovej ulici bolo realizované 20.12.2016.  
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4. Prosím o sfunkčnenie svietidla umiestneného pre objektom Horná 93. Obyvatelia 

prechádzajúci touto lokalitou (tmavým a dosť opusteným kútom) sa obávajú o svoju 

bezpečnosť.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Sfunkčnenie svietidiel na Hornej ulici pri obj. č. 93 bolo realizované 15.12.2016.  

5.   Obyvatelia Podhája, konca Bernolákovej ulice a časti Fončordy navrhujú, aby aspoň 

niektoré spoje MHD zachádzali k Tescu a Kike (napr. č. 2 , 5, 21) a to v oboch smeroch. 

Svoju poţiadavku odôvodňujú tým, aby sa im zjednodušil prístup do obchodných centier a 

transport nakúpeného tovaru domov. V súčasnosti vraj musia merať veľké vzdialenosti od 

zastávok MHD do obchodných centier. Je moţné ich návrhu vyhovieť?  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Mestská doprava do obchodných centier je zabezpečená v dostatočnom rozsahu. Do OC 

TESCO je vedená trolejbusová linka číslo 4 (TESCO – železničná stanica) a 

trolejbusová linka číslo 5 (TESCO - Rooseveltova nemocnica), do „Radvaň Parku“ je 

vedená autobusová linka číslo 22 (Radvaň Park - Pieninská). Cestujúca verejnosť z 

každej časti mesta má možnosť prestupu na tieto linky, ktoré ju dovezú až k nákupným 

centrám.  

Ing. Milan Lichý 

6. Mestské zastupiteľstvo v Banskej Bystrici schválilo v rozpočte mesta na rok 2017 pre 

Krytú plaváreň s cieľom podporiť plaveckú výchovu detí a mládeţe, dotáciu 630 tis. eur. V 

odôvodnení sa uvádza: „Mesto podporuje rozvoj športových aktivít detí a mládeţe zapojením 

sa do projektu Odstraňovania plaveckej negramotnosti ţiakov základných škôl. Plaveckých 

kurzov sa v roku 2017 zúčastnia ţiaci 3. a 5. ročníkov základných škôl.“ Doteraz mali deti 

zúčastňujúce sa plaveckých kurzov vstupné zdarma (ročne doplatené 30 - 35 tis. €). a deti zo 

základných škôl mimo územia mesta Banská Bystrica (harmonogram schválený Školským 

úradom Banská Bystrica) mali vstupné so zľavou 1,5€/vstup/dieťa. Nie je moţné udrţať stav 

zliav tak, aby nedošlo k zníţeniu záujmu o plavecké kurzy na odstraňovanie plaveckej 

negramotnosti ţiakov mestských i mimomestských základných škôl kvôli zvýšeným 

finančným nákladom ţiakov?  

Odpoveď: Ing. Dušan Argaláš, MBB a.s. 

Po viacerých konzultáciách na úrovni vedenia mesta a vedenia MBB, a.s. predstavenstvo 

spoločnosti MBB, a.s. ponechalo od 09/16 a aj počas celého roka 2017 pre účely 

základných plaveckých kurzov žiakom Základných škôl na území mesta Banská 

Bystrica VSTUP ZDARMA (finančne to pri platnom už dotáciou zľavnenom cenníku 

predstavuje stratu v ročných tržbách plavárne na úrovni 40-44tis.€). Keďže dotácia pre 

MBB na dofinancovanie prevádzky plavárne pri udržaní aktuálnych vo verejnom 

záujme celoplošne zľavnených cien vstupov, je poskytovaná z rozpočtu Mesta BB, ktorý 

napĺňajú občania mesta Banská Bystrica, predstavenstvo MBB, a.s. pre žiakov ZŠ mimo 

územie mesta (z okolitých obcí) nepovolilo VSTUP ZDARMA, ale rozhodlo pre účely 

základných plaveckých kurzov ich zvýhodniť mimoriadnou 20%-tnou zľavou z 
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aktuálne platného už zľavneného cenníka pre danú vekovú kategóriu. (t.j. cenníková 

cena deti 6-15r. = 2,50 €/vstup ... po mimoriadnej 20% zľave = 2 €/vstup).  

7.  V Akčnom pláne Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Banská Bystrica na 

roky 2015-2023 (PHSR) Prioritná oblasť Zdravé mesto, Program Ţivotné prostredie, Priorita 

7.1 Zeleň a verejné priestranstvá, je plánovaných na realizáciu 16 517 000 eur z toho 13 517 

000 z eurofondov najmä z IROP. V Akčnom pláne PHSR Opatrenie 7.1.4 Zlepšiť kvalitu 

ovzdušia v meste Aktivita 7.1.4.3 Obnoviť a rekonštruovať pôvodné nefunkčné fontány ako 

lokálne prvky na zníţenie prašnosti v zastavaných a parkových oblastiach - pred MsÚ, pred 

"Hungáriou" (Prima banka), v Národnej ulici, na Fortničke, pri Jelšovom hájiku, je plánovaná 

suma 1 000 000 eur s termínom realizácie do roku 2019.  

Poţiadalo Mesto, resp. je pripravené poţiadať, vypracovaním ţiadosti o pridelenie finančných 

prostriedkov na revitalizáciu fontán?  

Odpoveď: Ing. Martin Vyleťal, vedúci ORA 

 

Mesto eviduje naplánované aktivity v Akčnom pláne PHSR mesta Banská Bystrica na 

roky 2015 – 2023 v Opatrení 7.1.4 Zlepšiť kvalitu ovzdušia v meste a Aktivite 7.1.4.3 

Obnoviť a rekonštruovať pôvodné nefunkčné fontány ako lokálne prvky na zníženie 

prašnosti v zastavaných a parkových oblastiach - pred MsÚ, pred "Hungáriou" (Prima 

banka), v Národnej ulici, na Fortničke, pri Jelšovom hájiku. Mesto chce uvedené 

aktivity prefinancovať z projektov podaných v rámci Integrovaného regionálneho 

operačného programu (IROP). Zatiaľ nebola vyhlásená Výzva na tento typ aktivít a nie 

je známy rámec tejto výzvy. 

8.  V Programe hospodárskeho a sociálneho rozvoja mesta Banská Bystrica a v Akčnom pláne 

na roky 2015-2023, Prioritná oblasť Zdravé mesto, Program Ţivotné prostredie, Priorita 7.1 

Zeleň a verejné priestranstvá, Opatrenie 7.1.1 Revitalizácia v meste je plánovaná Aktivita 

7.1.1.1 Revitalizovať parky - Mestský park, Radvanský park, Jelšový hájik, Trieda SNP I. II., 

Park pri Pamätníku SNP, Povstalecká ul., Sitnianska, Okruţná. Na revitalizáciu ktorých 

parkov Mesto poţiadalo, resp. je pripravené poţiadať, o pridelenie finančných prostriedkov?  

Odpoveď: Ing. Martin Vyleťal, vedúci ORA 

 

Mesto eviduje naplánované aktivity v Akčnom pláne PHSR mesta Banská Bystrica na 

roky 2015 – 2023 v Opatrení 7.1.1 Revitalizácia v meste je plánovaná a Aktivite 7.1.1.1 

Revitalizovať parky - Mestský park, Radvanský park, Jelšový hájik, Trieda SNP I. II., 

Park pri Pamätníku SNP, Povstalecká ul., Sitnianska, Okružná. Mesto chce uvedené 

aktivity prefinancovať z projektov podaných v rámci Integrovaného regionálneho 

operačného programu (IROP). Zatiaľ nebola vyhlásená Výzva na tento typ aktivít a nie 

je známy rámec tejto výzvy. 

9.  V akom stave je súťaţ na vypracovanie štúdie na riešenie územia „Rudohorská ulica – 

Centrum“ na sídlisku Rudlová-Sásová?  

K mojej interpelácii zároveň pridávam podnet od obyvateľa pána Michala Fiľa na 

vybudovanie malého prírodného amfiteátra v tejto lokalite - na začiatku Starohorskej ulice pri 

prevádzke Pikart (náčrt návrhu je v prílohe). Toto miesto v centre sídliska má terénne danosti 

pre amfiteáter na sídliskové kultúrne a spoločenské podujatia. Niekoľko rokov sa tu uţ koná 
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napríklad tradičné rudlovsko-sásovské kultúrne podujatie Máj zelený, ktorého autorom je 

práve pán Michal Fiľo.  

Odpoveď: Ing. arch. Vladimír Letovanec, vedúci OPA 

Prostriedky vyčlenené na ideovú urbanistickú súťaž priestoru Rudohorská ulica pre rok 

2016 boli podhodnotené, preto sa súťaž nekonala. V rozpočte na rok 2017 sa so súťažou 

neuvažuje. Podnet na realizáciu malého prírodného amfiteátra zaevidujeme, z hľadiska 

regulácie funkčného využitia územia je zámer v súlade s ÚPN mesta Banská Bystrica. 

Plánovanie financovania predmetného zámeru je potrebné riešiť v spolupráci s 

investičným oddelením.  

 

 

 

 

 

                                                                                                                            Ján Nosko 

                                                                                                                         primátor mesta 

                                                                                                                        Banská Bystrica 


